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10) Anden behandling af lovforslag nr. L 101: 
Forslag til lov om ændring af lov om Arbejds- 
markedets Tillægspension og lov om godtgørel- 
se ved deltagelse i erhvervsrettet voksen- og ef- 
teruddannelse. (Nedsættelse og udvidelse af . 
kompensationsordningen, udvidelse af pensi- 
onsinformationssystemet m.v.). 
Af arbejdsministeren (Ove Hygum). 
(Fremsat 10/11 2000. Første behandling 17/11 
2000. Betænkning 6/12 2000). 

11) Anden behandling af lovforslag nr. L 102: 
Forslag til lov om ændring af lov om servicejob. 
(Udvidelse af anvendelsesområdet, forlængelse 
af forsøgsperioden, genoptjening af ret til dag- 
penge m.v.). 
Af arbejdsministeren (Ove Hygum). 
(Fremsat 10/11 2000. Første behandling 17/11 
2000. Betænkning 6/12 2000). 

12) Anden behandling af lovforslag nr. L 104: 
Forslag til lov om ændring af lov om arbejds- 
markedsuddannelser, lov om godtgørelse ved 
deltagelse i erhvervsrettet voksen- og efterud- 
dannelse og lov om bestyrelse af Arbejdsmarke- 
dets UddannelsesFinansiering og om efterud- 
dannelsesudvalg. (Udvidelse af dagpengeberet- 
tigede lediges ret til 6 ugers selvvalgt uddannel- 
se til 8 uger i konkrete tilfælde inden for arbejds- 
markedsuddannelser). 
Af arbejdsministeren (Ove Hygum). 
(Fremsat 10/11 2000. Førstebehandling 17/11 
2000. Betænkning 6/12 2000). 

13) Anden behandling af lovforslag nr. L 105: 
Forslag til lov om ændring af lov om bestyrelse 
for Arbejdsmarkedets UddannelsesFinansiering 
og om efteruddannelsesudvalg. (Bortfald af del- 
tagerbetaling på voksen- og efteruddannelse in- 
denfor social- og sundhedsuddannelserne og på 
PGU-merituddannelsen). 
Af arbejdsministeren (Ove Hygum). 
(Fremsat 10/11 2000. Første behandling 17/11 
2000. Betænkning 6/12 2000). 

14) Første behandling af lovforslag nr. L 126: 
Forslag til lov om forsvarets formål, opgaver og 
organisation m.v. 
Af forsvarsministeren (Hans Hækkerup). 
(Fremsat 29/11 2000). 

15) Første behandling af lovforslag nr. L 127: 
Forslag til lov om hjemmeværnet. 
Af forsvarsministeren (Hans Hækkerup). 
(Fremsat 29 /11 2000). 

Meddelelser fra formanden 

Anden næstformand (Henning Grove): 
Medlemmer af Folketinget Tove Fergo (V), 
Gyda Kongsted (V), Preben Rudiengaard (V) og 
Jørgen Winther (V) har meddelt mig, at de øn- 
sker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om organisati- 
onsanalyse af sygehussektoren. 
(Beslutningsforslag nr. B 67). 

Medlemmer af Folketinget Kristen Touborg 
(SF), Jes Lunde (SF) og Anni Svanholt (SF) har 
meddelt mig, at de ønsker skriftligt at fremsæt- 
te: 

Forslag til folketingsbeslutning om fastsættelse 
af slutdato for de kommunale økonomiske for- 
handlinger. 
(Beslutningsforslag nr. B 66). 

Medlemmer af Folketinget Aase D. Madsen 
(DF), Kristian Thulesen Dahl (DF) og Peter Skaa- 
rup (DF) har meddelt mig, at de ønsker at stille 
følgende forespørgsel til miljø- og energimini- 
steren: 

»Vil ministeren redegøre for de forhold, der lig- 
ger til grund for Rigsrevisionens beretning om 
de manglende edb-registre til kontrol af indbeta- 
ling af tilskud til vindmøller?« 
(Forespørgsel nr. F 24). 

Samtykke til behandling 

Anden næstformand (Henning Grove): 
Den sag, der er opført under punkt 2 på dagsor- 
denen, kan kun med Tingets samtykke behand- 
les i dette møde, men hvis ingen gør indsigelse, 
betragter jeg samtykket som givet. (Ophold). 
Det er givet. 
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Den første sag på dagsordenen var: 
1) Anden behandling af lovforslag nr. L 80: 
Forslag til lov om ændring af færdselsloven. 
(Ændring af betaling for frivillige syn). 
Af trafikministeren (Jacob Buksti). 
(Fremsat 10/11 2000. Første behandling 17/11 
2000. Betænkning 23/11 2000). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Afstemning 

Anden næstformand (Henning Grove): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som . 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
2) Anden behandling af lovforslag nr. L 47: 
Forslag til lov om ændring af lov om admini., 
stration af Det Europæiske Fællesskabs for- 
ordninger om markedsordninger for land- 
brugsvarer m.v. (Indførelse af bemyndigelse 
til at indføre administrationsgebyrer og juste- 
ring af reglerne om anvendelse af promilleaf- 
giftsfondenes midler). 
Af fødevareministeren (Ritt Bjerregaard). 
(Fremsat 12/10 2000. Første behandling 27/10 
2000. Betænkning 7/12 2000). 

Der var stillet 6 ændringsforslag i betænknin- 
gen. 
Uden for betænkningen var der ikke stillet æn- 
dringsforslag. 

Lovforslaget og ændringsforslagene sattes til 
forhandling under ét. 

Forhandling 

Karsten Nonbo (V): 
Så har regeringen gjort et økonomisk kup. Vi 
kan ikke kalde det røveri, vi kan heller ikke kal- 
de det tyveri, men jeg tror, det må gå under be- 
tegnelsen bedrageri. Man forsøger nemlig at be- 
kæmpe bureaukrati ved at indføre nogle geby- 
rer på eksportrestitutioner. 

Man kunne have gjort det nemmere med en 
bagatelgrænse. Men det har man valgt ikke at 
gøre, og derfor mener vi, at det ikke er et spørgs- 
mål om bekæmpelse af bureaukrati, men et 
spørgsmål om, at man vil have nogle penge i 
statskassen. Det kunne man så bare have sagt, 
og så havde vi haft det at forholde os til. Selve 
tilståelsen: står i bilag 23, hvor man skriver om 
bagatelgrænsen: 

»Det vil sige, at der ikke bliver tale om den. 
samme administrative lettelse i direktoratet. I 
den forbindelse kan det bemærkes, at en baga- 
telgrænse alene vil ramme de små eksporter, 
hvorved de store udførsler vil gå fri.« 

Det kan vist ikke siges mere klart. 
Samtidig er man dog trådt lidt tilbage, og vi 

vil da støtte ændringsforslaget fra regeringen, 
hvorefter man udsætter delingen af udbyttet af 
det rov, man vil gøre over for Promilleafgifts- 
fonden. Man kan simpelt hen ikke blive enige 
om at dele byttet, derfor er man i fællesskab ble- 
vet enige om at udsætte slagsmålet til senere, og 
vi kan da støtte fra borgerlig side, at man venter 
med det slagsmål, for den tid, der går godt, 
kommer ikke skidt igen. 

Jeg kunne godt tænke mig at komme med et 
mæglingsforslag til de tre-fire partier, der ikke 
kan blive enige om at dele byttet: Hvis man nu i 
stedet fik en økolog med i bestyrelsen for Pro- 
milleafgiftsfonden, kunne man måske ad den 
vej skaffe en mægler og ad demokratisk vej blive 
enige om, hvordan man skal fordele de penge, 
der ligger i Promilleafgiftsfonden.. 

(Kort bemærkning). 
Kristen Touborg (SF): 
Jeg er sådan set ikke i tvivl om, at hr. Karsten 
Nonbo ikke har beskæftiget sig særlig meget 
med Promilleafgiftsfonden og måske heller ikke 
så meget med økologi, og at det må være grun- 
den til hr. Nonbos vildfarelse. Det er nemlig rent 
faktisk sådan, at der sidder en økolog i Promille- 
af giftsf ondens ledelse. 


